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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hagyja a kormány, hogy a bankok 
nyerészkedjenek a magyarokon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Jó okunk van azt gondolni, hogy a kormányt hidegen hagyja, hogy a magyarországi bankok egész
egyszerűen lehúzzák a magyar embereket. Ne hivatkozzanak a bankadóra és a tranzakciós illetékre,
mert azokat a bank egyszerűen továbbterheli az ügyfélre.

Pedig a problémára már az MNB is felfigyelt. A jegybank ismertette, hogy egyik európai országban
sem olyan magasak a banki díjak, mint itthon. Egy kevésbé tehetős magyar család jövedelmének az
1 százalékát viszik el a banki költségek, és ezt az arányt egyik ország sem közelíti meg. Csak a
példa kedvéért: Németországban ez 0,35 százalék, Lengyelországban és Romániában egyaránt 0,23
százalék.

A szegényebbeknek tehát érezhetően fáj a bankolás, miközben Magyarországon a bankok nyeresége
2018-ban  648  milliárd  forint  volt,  ez  hatalmas  összeg.  És  ez  csak  magyar  sajátosság:
Lengyelországban például 1150 milliárd forint volt a bankszektor nyeresége – kevesebb, mint a
duplája a magyarnak úgy, hogy a lengyel piac négyszer akkora.

Mindeközben  a  bankok  olyan  díjakat  számolnak  fel,  amelyek  a  hitelfelvevőket  igazságtalanul
terhelik. Ilyen például a hitelfolyósítási díj. Ez a díj a hitelösszegnek akár a 2 százaléka is lehet. Egy
mai,  átlagos összegű lakáshitel  esetén ez már több százezer forint.  A Minősített  Fogyasztóbarát
Lakáshitel ugyan maximálja ezt 0,75 százalékban, de még ez is több tízezer forintos összeget jelent.

De ami ennél is felháborítóbb, az az előtörlesztési  díj.  Ma, ha valaki szeretne megszabadulni a
hitelétől,  akkor  -  bizonyos  ritka  kivételekkel  -  a  banknak  jogában  áll  előtörlesztési-,  vagy
szerződésmódosítási díjat felszámolni. Ezek ráadásul nem szerepelnek a THM-ben sem.



Kérdezem, hogy a kormány mikor szándékozik végre az eddigi látszatintézkedések helyett tényleg
megkönnyíteni a hiteligénylők helyzetét, és a fentihez hasonló, igazságtalan és aránytalan díjakat
jogszabályban mikor törlik el végre?
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